
TOIVO-OHJELMAN JOHTO- JA OHJAUSRYHMÄN YHTEINEN KOKOUS  
 
 Aika: keskiviikkona 
 
 Paikka: Teams-kokous  
 
 Osallistujat: Puheenjohtaja 

  Minna Saario, johtaja 
 

Johtoryhmän jäsenet 
 Kari Hakari, osastopäällikkö STM, poissa 
 Markus Henriksson, ylijohtaja Valvira 
 Jani Heikkinen, neuvotteleva virkamies VM, poistui kesken kokouksen 
 Päivi Husman, johtaja Työterveyslaitos, poissa 
 Vesa Jormanainen, lääkintöneuvos STM 
 Sari Kujala, johtaja Fimea, varalla Teemu Laakso 

Jussi Lind, erityisasiantuntija STM 
Marina Lindgren, tietopalvelujohtaja Kela 
Sirpa Soini, tiedonhallintajohtaja THL, poissa 
Jaakko Pentti, johtaja DigiFinland Oy 
 
Hyvinvointialueiden edustajat: 
Sanna Svahn, Etelä-Suomen yhteistyöalue, poissa, varajäsen Pirjo Laitinen-Parkkonen 
paikalla 
Emil Ackerman, Sisä-Suomen yhteistyöalue, poissa 
Marjaana Siirala, Länsi-Suomen yhteistyöalue 
Anu Vuorinen, Pohjois-Suomen yhteistyöalue, poissa 
Eija Peltonen, Itä-Suomen yhteistyöalue, poissa 

 
Ohjausryhmä 

 Satu Vuorio, tiimipäällikkö THL 
Juuso Rahkola, yksikönpäällikkö Kela 
Eine Oinas-Soudunsaari, ryhmäpäällikkö Valvira 
Petri Tuominen, erityisasiantuntija VM, poissa  
Sirpa Mäntynen, hankepäällikkö Kymsote 
Sami Sipilä, muutosjohtaja Essote, poissa 
Marita Pikkarainen, kehittämisjohtaja Kainuun sote 
Tuula Ristimäki, EPSHP, poistui kesken kokouksen 
Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja Porin kaupunki 
 
Sihteeri 
Inari Otonkoski, erityisasiantuntija STM 

 
Ohjausryhmän tekninen sihteeri 

 Maija Koskelainen, kehittämisen asiantuntija Kela 
 
Muut osallistujat 



Petri Huovinen Valvira 
Elina Välikangas DigiFinland 
Jarmo Kärki THL 
Niina Haake THL 
Leena Piponius THL 

 
 

1) Kokouksen avaus ja läsnäolijat 
 
Klo 12:00 
 
Päätös: Puheenjohtaja Minna Saario avasi kokouksen ja todettiin läsnäolijat klo 12:00. 

 
2) Kokouksen esityslista  

 
Päätös: Hyväksyttiin kokouksen esityslista kokouksen käsittelyjärjestykseksi. 
 

3) Edellisen johtoryhmän kokouksen sekä ohjausryhmän kokouksen muistioiden hyväksyminen 
 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen johtoryhmän kokouksen 13.1.2023 sekä ohjausryhmän 26.4.2023 
kokouksen muistiot.  

 
4) Ohjelma-hanketason loppuraportin hyväksyntä (sis. projektien loppuraportit ja arkkitehtuurin 

nykytilan kuvaus) 
 
Inari Otonkoski esitteli Toivo-ohjelman tilannekatsauksen, johon sisältyvän Virta-hankkeen katsauksen 
esitteli Elina Välikangas ja Valtava-hankkeen katsauksen Niina Haake. Valviran osuuden esitteli Petri 
Huovinen. 
 
Päätös: Ohjausryhmä merkitsi tiedoksi ohjelma-hanketason loppuraportin. Johtoryhmä hyväksyi 
ohjelma-hanketason loppuraportin. 

 
Keskustelu: 
- Alueilta tuotiin esiin seuraavia näkökulmia: 

o Ohjelmassa ollut hyvinvointialueen näkökulmasta tiettyjä haasteita. Tuki alueille olisi 
voinut olla vahvempaa (ml. uusi hyvinvointialueen henkilöstö). Yhteistyötä olisi hyvä 
tiivistää muuallakin kuin tietojohtamisen ryhmissä. Kypsyystason nostoon tuli tauko 
muutoksen toimeenpanon vuoksi.  

o Tietojen palauttaminen alueille nähdään tärkeänä kehityskohteena. Tavoite päästä 
erillistiedonkeruista eroon ei näy vielä alueille. 

o Toivottiin, että tärkeitä tuotoksia käytäisiin jollain tavalla tarkemmin läpi ja niistä 
viestittäisiin laajemmin. 

- Tuotosten näkökulmasta on otettu isoja harppauksia ja merkittävää on se, että yhteinen ymmärrys 
on lisääntynyt. Myös kansallisten toimijoiden omassa kasvussa on otettu iso harppaus. Ilman tätä 
ohjelmaa ja rahoitusta oltaisiin aivan eri tilanteissa. Kiiteltiin mukana olleita osapuolia ja 
asiantuntijoita. 

- Keskusteltiin kehitystyön jatkamisesta ja jatkuvuudesta. Todettiin, että kehittämistyön pitäisi olla 
ennemmin osa normaalia toimintaa, joka ei olisi riippuvaista määräaikaisista kehityshankkeista. 

- Mahdollisella tulevalla tietojohtamisen kehittämisohjelmalla olisi tarkoitus turvata kriittisten osa-
alueiden kehitystyön jatkuvuus.  



 
5) Virta-hankkeen kustannusten (sis. huhtikuun) hyväksyntä (hankekausi 2023) 

 
Elina Välikangas esitteli Virta-hankkeen esitysmateriaalin, jossa kuvattiin kustannusten lisäksi myös 
hankkeessa tehtyä työtä. 
 
Päätös: Ohjausryhmä hyväksyi Virta-hankkeen kustannukset. Johtoryhmä merkitsi kustannukset 
tiedoksi. 
 

6) Valtava-hankkeen kustannusten hyväksyntä ajalta 1.4.-30.4.2023 sekä hankekauden 2023 osalta. 
 

Niina Haake esitteli Valtava-hankkeen esitysmateriaalin, jossa kuvattiin projektien edistymisraportointi 
sekä Valtavan kustannukset huhtikuun ja koko hankekauden 2023 ajalta.  

 
Päätös: Ohjausryhmä hyväksyi Valtava-hankkeen huhtikuun 2023 kustannukset. Johtoryhmä merkitsi 
hankkeen kustannukset tiedoksi. 
 

7) Ulkoisen loppuarvioinnin tilannekatsaus 

 

Inari Otonkoski esitteli ulkoisen loppuarvioinnin tilanteen ja tehtyjä alustavia havaintoja.  
 
Keskustelu:  

- Loppuarvioinnin tulos pyritään saamaan kesäkuun aikana valmiiksi. Todettiin, että aiemmin 
ohjelmasta tehty väliarvio julkaistiin verkkoon ja tämän osalta aiotaan toimia samoin. 

- Yhteenvetona puheenjohtaja totesi, että jatkossa tulee panostaa kustannus-hyötyarvioihin ja 
niiden seurantaan. 

- Valtiovarainministeriön edustaja kommentoi, että olisi todella tärkeää olla yhteinen 
tapa tehdä kustannus-hyötyanalyyseja ja niiden seurantaa. Tämän asian olisi hyvä olla 
esillä jatkuvasti, jolloin voitaisiin reaaliaikaisesti päivittää tietoja. Tuotantoon pääsyt 
ovat aina konkreettinen tulos, ja näitä olisi hyvä viestiä ja tuoda esiin saavutettuja 
hyötyjä, myös euroina. Käytäntöjä tähän olisi hyvä miettiä yhdessä ja pyrkiä siihen, että 
kaikki myös soveltaisivat näitä. 

 
Päätös: Ohjausryhmä ja johtoryhmä merkitsevät tilanteen tiedoksi. 
 

8) Vähimmäistietosisältöasetuksen tilanne 
 
Inari Otonkoski esitteli tilannekatsauksen.  
 
Keskustelu: 

- Todettiin, että vähimmäistietoa koskevat asiat tulevat jatkossa keskusteluun Valtakunnalliseen 
strategisen ohjauksen ja johtamisen tiedon asiantuntijaryhmään. 

- Asetustyön olemassa oleva työryhmä ja sihteeristö puretaan tai niitä ei enää kutsuta 
koolle.  

 
9) Muut asiat 

 
- Keskusteltiin tiedon laadusta. Laatukysymys on oleellista huomioida.  



- Alueiden näkökulmasta nostettiin esiin tiedon laatu ja kirjauksen roolin. Kun tehdään 
päätöksiä mm. rahoituksen jaosta, on hyvä tunnistaa olemassa olevat puutteet/aukot. 

- Keskustelussa nostettiin esiin diagnoosin ja/tai tulosyyn kirjaamisen merkitys. Tähän 
voidaan myös kannustaa, esimerkiksi suun terveyden huollon osalta tästä on saatu 
hyviä kokemuksia. 

- Lopuksi esitettiin kiitokset Toivo-ohjelman johto- ja ohjausryhmälle, kaikille asiantuntijoille, 
projekteille, hyvinvointialueille ja kaikille ohjelmassa mukana olleille.  
 

10) Kokouksen päättäminen. Puheenjohtaja Minna Saario päätti kokouksen noin klo 13.45 
 
 
 
 
 

 
 
 


